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تبادل نظر دبیر با نفر اول مدیریت کشتی جهان

س فدراسیون 
 رئی

 فقط به خاطر غلامی

به صربستان نرفت

جلس��ه طولانی علیرض��ا دبیر با رئی��س اتحادیه جهانی کش��تی 
دستاوردهای زیادی داشته است. رئیس فدراسیون کشتی در سفری       بازتاب

یک روزه به بلگراد با نناد لالوویچ دیدار کرد. در این جلسه سه ساعته موضوعات مختلفی مطرح و در 
مورد آنها بحث شد. سخنگوی فدراسیون کشتی موارد مطرح شده در این دیدار دوجانبه را تشریح 
کرد. محمد ابراهیم امامی در گفت وگو با فارس به بحث توسعه کشتی در ایران و جهان اشاره داشت: 
»علیرضا دبیر با هماهنگی قبلی به دیدار نناد لالوویچ، رئیس اتحادیه  جهانی کشتی به صربستان 
رفت. بر همین اساس دبیر عصر روز چهارشنبه راهی بلگراد ش��د و پس از رسیدن به صربستان با 
لالوویچ، رئیس اتحادیه جهانی کشتی جلساتی را برگزار کرد. در این جلسات مذاکرات و صحبت های 
متفاوتی انجام شد که یکی از آنها توسعه ورزش کشتی در ایران و  جهان بود. همچنین در این دیدار 
در خصوص مسائل داوری کشتی هم بحث و تبادل نظر شد. علیرضا دبیر در این دیدار به پتانسیل 
بالای داوران کشتی ایران اشاره کرد تا اتحادیه جهانی کشتی در نظر داشته باشد که داوران ایرانی 
می توانند در عرصه های بین المللی و جهانی حضور مؤثرتری داش��ته باشند.«  امامی سفر دبیر به 
بلگراد به دلیل حل مشکل سجاد غلامی را تکذیب کرد: »یکی دیگر از مباحثی که دبیر با لالوویچ 
مطرح کرده است، مسائل پیش روی کشتی در سال پیش از المپیک بوده، چراکه ما پیش از المپیک 
رقابت های بسیار مهمی را در سطح قاره و جهان خواهیم داشت. در جلسه مذکور، دبیر در خصوص 
رفع مشکل سجاد غلامی نیز با رئیس اتحادیه جهانی کشتی صحبت کرده است، اما اینکه برخی، 
می گویند صرفاً در خصوص مسئله غلامی به صربستان رفته اشتباه محض است. موضوع غلامی یکی 
از موضوعاتی بوده که رئیس فدراسیون کشتی  با لالوویچ مطرح کرده است. همانطور که می دانید 
سجاد غلامی، کشتی گیر وزن ۸۶ کیلوگرم امیدهای کش��ورمان در رقابت های امیدهای جهان به 
دلیل دیسکالیفه شدن از رسیدن به مدال بازماند.« سخنگوی فدراسیون با تأکید بر اینکه دبیر به 
زودی ابعاد مختلف نشس��ت با رئیس اتحادیه جهانی را با رسانه ها در میان خواهد گذاشت، گفت: 
»دیدار دبیر با لالوویچ ابعاد بسیار زیاد و مهمی داشته است که قطعاً خود رئیس فدراسیون با اصحاب 
رسانه جزئیات کامل تر را در میان خواهد گذاش��ت، این را هم باید اضافه کنم که تفاهم هایی بین 
طرفین )ایران و اتحادیه جهانی کش��تی(  صورت گرفته که آنها نیز اعلام خواهد شد. میزبانی سال 
آینده ایران در جام جهانی فرنگی یکی دیگر از مسائلی بوده که پیرامون آن صحبت شده است، چراکه 
این مسابقات از رقابت های مهم سال پیش از المپیک محسوب می شود، به خصوص برای پنج تیم 

برتر جهان این رقابت ها بسیار حائز اهمیت خواهد بود.«

تخلف محرز سازمان لیگ 

پول تبلیغات محیطی کجا می رود؟
تبلیغات محیطی یکی از مبهم ترین موارد فوتبال ایران است که سازمان 

شمیم رضوان
لیگ هرگز طی این سال ها حاضر به شفاف سازی در خصوص آن نشده       خبر

است، به طوری که همین مسئله باعث شده نتوان هیچ ارزیابی درستی از 
درآمدزایی در این زمینه داشت. اگرچه به نظر می رسید به دست گرفتن تبلیغات محیطی توسط باشگاه ها 
به سلطه سازمان لیگ پایان دهد، اما با وجود توافقات حاصله، براساس گفته های درویش، مدیرعامل باشگاه 

پرسپولیس شاهد تخلف مشهود سازمان لیگ در این زمنیه هستیم. 
درحالی که مبلغ حاصله از تبلیغات محیطی و حق پخش برای باش��گاه هایی چون پرسپولیس از اهمیت 
بالایی برخوردار است، سازمان لیگ براساس ادعای درویش این فصل ریالی بابت آن پرداخت نکرده است: 
»برای تبلیغاتی که برای خودمان است با آنها توافق می کنیم که پولی بدهیم تا اجازه بدهند از هزار ثانیه مان 
استفاده کنیم، بعد باید حساب و کتاب کنیم تا ببینیم از هشت بازی که در فصل جاری میزبان بودیم، چقدر 
حق باشگاه است و جهت سهم خود از این پول باید تفاهم کنیم. قبلًا تفاهم کرده بودیم هر بازی ۳ میلیارد به 
سازمان لیگ بدهیم، اما امسال با تغییر مدیریت، نفرات جدید توافق قبلی را قبول نکرده اند و مبلغ دیگری 
اعلام کرده اند که گفتیم زیاد است. مقداری از فضای تبلیغاتی را که متعلق به ما بود خودشان فروختند. به 
همین خاطر قرار شد قراردادی ببندیم تا ۷۰درصد ما را بدهند. در توافقات انجام شده با سازمان لیگ در 
زمان درودگر قرار بر این بود سهم خود را به سازمان لیگ بفروشیم و پولش را بگیریم. یعنی هزار ثانیه برای 
ما باشد و 4 هزار و 4۰۰ ثانیه برای آنها، اما نفرات جدید مدعی شدند قرارداد عملیاتی نشده، چراکه کسی 
آن را امضا نکرده است. گفتیم حالا بیایید پول ما را بابت ثانیه هایی که حقمان بوده، اما فروخته اید، بدهید 
که چالش داریم. آنها 2، ۳ هزار ثانیه اش را فروختند. از این جهت ما گفتیم وقتی می گویید ۳۰ درصد برای 
ماست، س��ازمان لیگ باید مبلغ برایمان تعیین کند. مثل اینکه برای استقلال ۳ میلیارد و ۷۵۰ میلیون 
تومان برای هر بازی باید پرداخت  می شد، ما هم گفتیم وقتی ۳۰ درصد را به ما فروخته اید مبلغش می شود 

هزار و ۶2۰ میلیارد و مابقی پول اگر بیشتر فروختید، سهم پرسپولیس می شود.«
طبق اساسنامه شرکت های حقوقی و حتی مردم نهاد تمام امضاها حالت حقوقی دارد و با جدایی شخصیت 
حقیقی هیچ اتفاق دیگری رقم نمی خورد و آن سازمان موظف است به تعهدات خود عمل کند، مگر آنکه 
ادعای سازمان لیگ در خصوص اینکه توافقنامه فوق امضا ندارد درست باشد که در آن صورت پرسپولیس 
با مشکل مواجه می شود. با این وجود بر اساس آیین نامه های مربوط به تبلیغات محیطی قرار بود صرفاً ۳۰ 
درصد از حق پخش در اختیار س��ازمان لیگ قرار گیرد، اما آنها در اقدامی عجیب حقوق بیشتری را برای 

خود در نظر گرفتند که این تخلفی محرز است.
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فریدون حسن
      گزارش  یک

سال می شود )از 
1976 مونت�رال( 
که رنگ المپیک را به خود ندیده است. در طول 
تمام ای�ن س�ال ها تیم های ای�ران با داش�تن 
س�تاره های زیاد و توان راهیابی به بزرگ ترین 
آوردگاه ورزش جهان، اما هر بار به دلایل مختلف 
از جمله سوءمدیریت حاکم بر فدراسیون فوتبال 

از راهیابی به المپیک بازمانده اند.
المپیک 2۰24 پاریس نزدیک تر از آنی است که 
فکرش را بکنیم. س��ال پیش رو هم سال کسب 
سهمیه حضور در این آوردگاه بزرگ است، سالی 
که تمام ورزشکاران س��عی می کنند خود را به 
آمادگی مطلوب برای کسب سهمیه برسانند و 
فوتبال هم اگر می خواهد جایی برای خود دست 
و پا کن��د باید کاری انجام دهد، اما فدراس��یون 
»س��رعت و دقت« خواب تش��ریف دارد و اصلًا 
نمی داند که تیم امیدی هم وج��ود دارد و باید 
برای آن برنامه ریخت. آقایان سئول نش��ین که 
مدعی هستند برای انتخاب سرمربیان تیم های 
ملی دو فاکتور »سرعت و دقت« را مدنظر دارند 
و هیچ چیز دیگری را در نظ��ر نمی گیرند، گویا 
حواسشان نیس��ت که المپیک بس��یار نزدیک 
است. مهدی تاج این روزها  با همان ژست خاص 
همیشگی اش می گوید: »این هفته تصمیمی در 

این باره گرفته می شود« و جالب تر اینکه رئیس 
فدراسیون در خصوص انتخاب سرمربی تیم ملی 
هم عنوان می کند: »هنوز فرصت هس��ت، روی 

این مسئله کار می کنیم.«
دق��ت کردید؛ دو پاس��خ بیراه، دو پاس��خی که 
فقط به درد خ��ود مهدی ت��اج و بقیه مدیرانش 
در فدراسیون فوتبال می خورد. هفته هاست که 
همه منتظر مشخص شدن س��رمربی تیم امید 
هستند. تیمی که نه س��رمربی دارد، نه مربی و 
نه بازیکن، اما سرپرست و مدیر فنی دارد! حالا 
این سرپرست و مدیر فنی بدون تیم به چه کار 
می آیند، سؤالی است که اگر پاسخ آن پیدا شود، 
به طور حتم سرنوش��ت تیم امید هم مش��خص 

می شود و شاید گره کار هم باز شود.
بی تفاوتی فدراس��یون فوتبال در قبال تیم امید 
بسیار سؤال برانگیز اس��ت. تیمی که قرار است 
آرزوی دیرینه فوتب��ال ایران  ب��رای حضور در 
المپیک را برآورده کند، اما گویا باید منتظر ماند 
و شاهد بود که حس��رت المپیکی شدن فوتبال 
ایران 4۸ ساله شود. جالب اینکه این تیم علاوه بر 
نداشتن مربی با ابهاماتی در خصوص مدیریت هم 
روبه روست تا جایی که به گفته مهدی فرقانی، 
سرپرس��ت تیم هنوز حکم حبیب کاش��انی به 
عنوان مدیر فنی تیم صادر نشده است. فرقانی 
به ایسنا می گوید: »آقای کاشانی به عنوان مدیر 

در تیم ملی امید فعالیت خواهند کرد و من هم 
سرپرست هستم. البته قرار شده آقای کاشانی و 
تاج جلسه ای داشته باش��ند که به علت مسائل 

جاری فدراسیون فوتبال عقب افتاده است.«
البته در انتخاب کاشانی به عنوان مدیر در تیم 
امید ابهامات زیادی وجود دارد، چراکه حبیب 
کاش��انی پیش از این هم سابقه حضور در تیم 
امید را داشته و به رغم اینکه تمام امور این تیم 
را در دس��ت داشت نتوانس��ت راهی المپیک 
شود و حالا چطور فدراس��یون فوتبال به یک 
مدیر امتحان پس داده دوب��اره اعتماد کرده، 

جای سؤال دارد.
با این وجود و به رغم ابهامات��ی که در خصوص 
سرنوش��ت تیم امید ایران وج��ود دارد فرقانی، 
سرپرست تیم از برنامه های آینده اینگونه حرف 
می زند: »ما برای فروردین برنامه داریم. ایمیل 
دعوتنامه برای حضور تیم ملی امید در فیفادی 
2۸ اس��فند تا هشتم فروردین از س��وی تایلند 
به منظور ش��رکت در تورنمن��ت چهارجانبه به 
دس��ت ما آمده که منتظر جمع بندی مسئولان 
فدراسیون فوتبال هستیم. هزینه ها هم به پای 
کشور میزبان اس��ت.« این هم یک نکته جالب 
دیگ��ر؛ برنامه ریزی ب��رای تیمی که س��رمربی 
ندارد و به گفته سرپرس��ت تیم که مهر تأییدی 
بر حرف های مهدی تاج، رئیس فدراسیون است 

قرار اس��ت در دو، س��ه روز آینده فرقانی با تاج 
جلسه ای داشته باشد و در آن نقطه نظراتش را به 

رئیس اعلام کند.
آقایان تازه رس��یده اند به بیان نقط��ه نظرات، 
در حالی که رقبای آسیایی لحظه به لحظه آماده 
می ش��وند و برنامه ریزی های خود را انجام داده 
و اجرا می کنند. فدراس��یون فوتب��ال که بعد از 
شکست تیم ملی در جام جهانی هنوز نتوانسته 
برای این تیم سرمربی انتخاب کند و بنا به گفته 
تاج ک��ه »هنوز فرص��ت باقیس��ت«، حالا حالا 
هم قصد معرفی س��رمربی تیم ملی را ندارد در 
خصوص تیم امید هم همین سیاست را دنبال 
می کند. با این سیاس��ت به طور حتم امیدهای 
ایران باز هم مانند المپیک های قبلی جایی در 
جمع تیم های حاضر در پاریس 2۰24 نخواهند 
داش��ت، چون هیچ چیزی وجود ن��دارد. هیچ 
طرحی برای حضور فوتب��ال در المپیک وجود 
ندارد. فدراس��یون فوتبال در زمین امیدها باد 
کاش��ته و طوفان درو خواهد کرد. طوفانی که 
آینده فوتبال ای��ران را نابود می کن��د، اما فعلًا 
مهدی تاج و دوس��تان ب��ازی با کلم��ات به راه 
انداخته ان��د و ادعا می کنند ک��ه می خواهند با 
»سرعت و دقت« تکلیف تیم های ملی فوتبال 
را روشن کنند. تیم ملی که فعلًا هیچ، به امید ها 

هم چندان نباید امیدوار بود.
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وضعیت وخیم چلسی و درماندگی پاتر
گراهام پاتر قبول دارد برای چلسی دیگر 

مت بارلو

دیلی میل

کورسوی امیدی باقی نمانده، اما راهکاری 
هم ب��رای نج��ات از این ش��رایط ندارد. 
هفتمین باخت چلس��ی ط��ی 1۰بازی 
مقابل ف��ولام رق��م خ��ورد و اختلاف با 
آرسنال صدرنشین به 19 امتیاز رسید. 
آبی ها ام��روز دوباره به اس��تمفوردبریج 
بازمی گردن��د ت��ا ش��اید در دی��دار ب��ا 
کریس��تال پالاس نفس��ی ت��ازه کنند. 
مصدومیت ها نیز تی��م را آزار می دهد و 
اخراج بازیکن قرضی تازه وارد هم سروصدای زیادی به پا کرده است. ژائو 
فلیکس به خاطر کارت قرمزی که گرفته حداقل سه بازی محروم است. 
سرمربی پیشین برایتون تنها چهار ماه از آمدنش می گذرد، ولی فشارها 
بر کادرفنی به اوج خود رسیده است. پاتر خودش هم از شرایط ناراضی 
است: »نمی توانم بنشینم و بگویم در حال پیشرفت هستیم، درحالی که 
نتایج چیز دیگری را نشان می دهد. شناختمان از تیم و بازیکنان بیشتر 
شده و باید پیشرفت کنیم.« دنیس زکریا آخرین مصدومی است که روی 
دست س��رمربی باقی مانده، این بازیکن در باخت به فولام از ناحیه ران 
آسیب دید. جیمز، رحیم استرلینگ، کریستین پولیسیچ و وسلی فوفانا 
نیز همچنان در لیست مصدومان هستند. شکس��تگی انگشت ادوارد 
مندی، دروازه بان اصلی تیم هنوز خوب نشده و سرمربی برای پر کردن 
جای خالی مصدومان با مشکل جدی مواجه است: »بازگشت به گذشته 
خیلی سخت است. یک مشکل را حل می کنیم، ولی بلافاصله مشکلی 
دیگر رخ می دهد. مطمئنم هواداران نیز از نتایج به دست آمده ناراحت 
هستند و اصلًا دوست ندارند چنین عملکردی از تیم شان ببینند. آنها 
انتظار نتایج و عملکرد بهتری را دارند، ول��ی وضعیت موجود تیم اصلًا 
جالب نیست.« مصاف با کریستال پالاس راحت نیست. چلسی قبل از 
شروع مسابقات این هفته تا رده دهم جدول پایین آمد و در شرایط فعلی 
هر تیمی ممکن است برایشان خطرساز شود. ضمن  اینکه کریستال پالاس 
فقط با سه امتیاز کمتر در رتبه دوازدهم ایستاده و در صورت تحمیل یک 
باخت دیگر به چلسی جایگاهش بهتر می شود. پاتر از انگیزه بازیکنانش 
برای جبران نتایج گفت: »بازیکنان شرایط را درک می کنند و در جهت 
بهتر شدن در تلاش هستند. می دانیم چه چالش سختی پیش رو داریم. 

قصد بهانه گیری نداریم، ولی آنها تمام سعی شان را می کنند.«
مترجم: شیوا نوروزی

یوونتوس بعد از 30 سال 5 تایی شد

آلگری روی لبه تیغ
صدرنشین سری  آ همه برنامه های بانوی پیر را به هم ریخت و سرمربی 

این تیم را به در خروج نزدیک کرد. 
هواداران یوونتوس انتظار داشتند تیم محبوب شان فاصله خود با ناپولی 
را کاهش دهد، اما نه تنها به این هدف دست نیافتند، بلکه شاهد باخت 
تحقیرآمیز یووه و سقوط یک پله ای راه راه پوشان نیز بودند. شکست ۵ 
بر یک یوونتوس در زمین ناپولی آن چی��زی نبود که همه انتظارش را 
می کشیدند. بعد از هشت برد متوالی و هشت کلین شیت پی درپی در 
لیگ، یوونتوس خود را برای یک پیروزی دیگر آماده کرده بود، منتها 

شاگردان اسپالتی نتیجه دیگری رقم زدند. 
بیانکونری در نیمه اول دو بار دروازه اش باز شد و آنخل دی ماریا قبل از 
اتمام نیمه یکی از دو گل را جبران کرد. در نیمه مربیان، آلگری عملًا 
کاری برای تیمش نکرد، دروازه شزنی سه بار دیگر باز شد تا قدرت بالای 
ناپولی به نمایش دربیاید. در این دیدار نه تنها خط حمله یووه ضعیف 

بود، بلکه مدافعان تیم نیز توانایی مهار گلزنان حریف را نداشتند. 
    

انتقادها از یوونتوس بار دیگر بالا گرفته است. این تیم به رغم اینکه در هشت 
بازی امتیاز از دس��ت نداده بود، اما در رقابت با ناپولی در این فصل بازنده 
بود. تیم تورین اگر این دیدار را می برد اختلاف امتیازش با صدر جدول به 
هفت امتیاز کاهش می یافت، اما حالا  نه تنها 1۰ امتیاز کمتر از ناپولی دارد، 
بلکه با یک بازی کمتر به رتبه سوم هم سقوط کرده است. آث میلان قبل 
از رویارویی با لچه )دیشب برگزار شد( خیالش از صعود به رده دوم راحت 
شد. این سنگین ترین شکست راه راه پوشان در سه دهه اخیر بود. یوونتوس 
آخرین بار سال 199۳ برابر پسکارا ۵ بر یک باخته بود و پس از آن دیگر در 
هیچ بازی رسمی دروازه اش پنج بار باز نشده است. عجیب اینکه در آن دیدار 

هم آلگری حضور داشته است، منتها به عنوان دروازه بان یوونتوس!  
دور ش��دن از جام مدت هاس��ت که صدای هواداران تیم را درآورده است. 
البته نوع بازی یوونتوس هم انتقادبرانگیز بوده و حتی در هفته های اخیر 
صحبت هایی در مورد برکناری آلگری منتشر شده است. علاوه بر این تنها 
گزینه مطرح شده به عنوان جانشین کسی نیس��ت جز زیدان. زیزو که به 
هدفش یعنی سرمربیگری فرانسه نرسیده، حالا بیش از هر زمان دیگری 
نامش مطرح می شود و در بین گزینه های روی میز مدیران باشگاه قرار دارد. 
پس از باخت تحقیرآمیز برابر ناپولی در شبکه های اجتماعی هشتگی به راه 
افتاده مبنی بر اخراج آلگری. این خواسته هواداران است و باید دید باشگاه 

تا چه زمانی برابر این خواسته مقاومت خواهد کرد. 
 ماسیمیلیانو آلگری شانس را در برد ناپولی دخیل دانست: »اول از همه باید 
به ناپولی به خاطر عملکردش تبریک گفت. ما کم انرژی و سست بودیم، به 
خصوص در تمامی صحنه های منجر به گل. در2۰ دقیقه اول بیش از اندازه 
عقب کشیده بودیم و بعد از آن درست زمانی که داشتیم فشار می  آوردیم تا 
گل تساوی را بزنیم، دومین گل را دریافت کردیم. می توانستیم گل بزنیم، 
اما فوتبال همین است و هر بار که ناپولی شوتی به سمت دروازه مان می زد 
ممکن بود گل شود.«  آلگری معتقد است اصلًا نباید نسبت به آینده ناامید 
شد: »هنوز راهی طولانی تا پایان فصل در پیش و کلی امتیاز برای گرفتن 
داریم. پس باید به کارمان ادامه دهیم و نگاهمان به آینده باشد.« سرمربی 
یوونتوس شکست را حق تیمش خواند و از شاگردانش خواست این نتیجه 
را فراموش کنند: »شکست در این بازی حق مان بود، چون کم انرژی به این 
بازی آمدیم. شرایطی که منجر به گل خوردن ما شد هم توضیحش نسبتاً 
آسان است، اما گاهی اوقات شانس یار شماست و گاهی اوقات نیست. در 
دقایق انتهایی نیمه اول تلاش کردیم به ب��ازی برگردیم، اما ناپولی کاملًا 
س��زاوار این پیروزی بود. البته این بدان معنا نیس��ت که ما باید احساس 
سرافکندگی کنیم، چون هنوز هم می توانیم به هشت برد متوالی مان قبل 
از این بازی افتخار کنیم و باید راهی را که در سری آ و کوپا در پیش گرفته 
بودیم ادامه دهیم. الان وقت افسردگی نیست، همانطور که بعد از بردهای 
قبلی مان وقت زیاد هیجان زده شدن نبود. این فقط یک باخت بود و ما باید 
به کارمان ادامه دهیم. سعی می کنیم پیشرفت کنیم و بازیکنان مصدوم مان 

را برگردانیم. در هر اتفاق بدی  می توان نکات مثبتی هم پیدا کرد.«

حسرت المپیک 48 ساله می شود

تیم ملی فوتبال س�احلی ایران که برای برپایی اردویی 
تدارکات�ی جهت حضور در مس�ابقات قهرمانی آس�یا 
راهی بوشهر ش�ده بود، در کنار سواحل خلیج همیشه 
فارس )شاخاب پارس( از شعار خود »استوار، پرافتخار، 
پیروز و ماندگار، خلیج همیش�ه فارس« رونمایی کرد. 
در پی اقدام کش�ورهای عربی حاش�یه خلیج همیشه 
فارس به برگزاری مسابقات فوتبال با عنوانی جعلی در 
عراق، اعضای تیم ملی فوتبال ساحلی ایران در سومین 
اردوی آماده سازی خود در حمایت از نام پرشکوه خلیج 
همیشه پارس از شعاری رونمایی کردند که نشان می دهد 
ورزشکاران ایران تمام قد آماده حمایت از واقعیت خلیج 
همیشه پارس هستند و اجازه نمی دهند کشورهای عربی 
همسایه در قالب رقابت های ورزشی اقدام به جا انداختن 

عنوانی جعلی برای خلیج همیشه فارس کنند.

 استوار، پرافتخار، پیروز
و ماندگار، خلیج همیشه فارس

قاب

دنیا حیدری 

جیب خالی پز عالی باشگاه ها
بدهی هایش��ان را با هزار و یک زحمت قسط بندی می کنند، اما همچنان 
موعد پرداخت که می رسد عزا می گیرند برای فراهم کردن پول. با این وجود 
لیست کم و کسری های زمستانی شان حتماً یکی، دو بازیکن خارجی را در 
خود جای داده است! نه اینکه جذب بازیکن خارجی ایرادی داشته باشد، نه. 
این اتفاقی کاملاً طبیعی و مرسوم در دنیاست. تمام تیم های باشگاهی دنیا 
چه در ابتدای فصل و چه نقل و انتقالات زمستانی برای برطرف کردن نقاط 
ضعف و تقویت نقاط قوت خود اقدام به جذب بازیکنانی می کنند که صرفاً 
هم داخلی نیستند و عمدتاً خارجی هستند. این بی شک یکی از مهم ترین 
دلایل پیشرفت فوتبال در سطح دنیاست. با این وجود انتخاب ها همواره 
براساس نیاز تیم هاست و دارایی های جیب باشگاه ها، درست برعکس آنچه 

در فوتبال ایران مشاهده می شود.
متمول ترین باش��گاه های دنیا نیز براس��اس نیازهای فنی خود گزینه هایی 
را مدنظر قرار می دهند، اما دس��ت آخر بازیکنی را ج��ذب می کنند که توان 
مالی خرید آن را داشته باشند، به طوری که بارها و بارها شاهد ناکامی برخی 
باشگاه ها در جذب بازیکنان به دلیل عدم استطاعت مالی هستیم. درحالی که 
این مورد خاص برای مدیران عامل باش��گاه های ایران کوچک ترین اهمیتی 
ندارد، به طوری که ب��ا وجود بدهی های هنگف��ت و چالش های جدی که در 
راستای پرداخت آنها حتی به طور قسطی دارند، باز هم انتخاب اولشان بازیکن 
خارجی است، اما نه بازیکنان تاپ و درجه یک که بازیکنان درجه چندی که 
کمتر پیش می آید به لحاظ فنی قابلیت چشمگیری داشته باشند، اما پولی که 
بابت آنها پرداخت می شود با بازیکنان درجه یک برابری می کند، چراکه مسائل 
مالی برای مدیران باشگاهی ایران برخلاف عرف دنیا در اولویت آخر است. نه 
آنکه جیب باشگاه های ایران پرتر باشد، نه تنها به این دلیل که هزینه این نقل و 
انتقالات از جیب مردم پرداخت می شود و کوچک ترین گزندی به داشته های 

مالی مدیران وارد نمی کند که دغدغه ای برای آنها در پی داشته باشد.
نیم فصل نخست که به پایان رسید پرسپولیس هم مانند سایر تیم های لیگ 
به تکاپوی برطرف کردن نقطه ضعف هایش برای ادامه راه افتاد و همانطور که 
تصور  می شد در لیست یحیی هم جذب بازیکن خارجی یکی از گزینه های 
اصلی بود، آن هم در شرایطی که باشگاه برای پرداخت قسط گلر سابق خود 
روزها بود کاسه چه کنم، چه کنم به دست گرفته و به هر دری زده بود، اما نه 
یحیی جیب خالی باشگاه را در تهیه لیست خود لحاظ کرده بود و نه درویش 
که این روزها مدام مرثیه بی پولی و بدهی انباشته مدیران قبلی را سر می دهد. 
مشقت های تأمین سررسید قسط رادوشوویچ دلیل خوبی بود برای مخالفت 
مدیرعامل باشگاه با جذب بازیکن خارجی در نیمه های راه،  چراکه او بیش از 
هر کس دیگری به خالی بودن جیب پرسپولیس واقف بود، اما درویش این را 
هم می دانست که در صورت جذب بازیکن خارجی پرداخت مبلغ قرارداد او 
بی شک بر گردن مدیر بعدی خواهد افتاد و به همین دلیل بی هیچ اعتراضی 

به تکاپوی مهیا کردن لیست سرمربی تیمش افتاده است. 
اما این تنها مختص پرسپولیس نیست و سال هاس��ت که در اهم باشگاه ها 
رخ می دهد. خریدهایی فراتر از دارایی هایی که خود در آینده ای نه چندان 
دور باشگاه را به چالش می کشد؛ گاه با بسته شدن پنجره نقل و انتقلات، گاه 
با عدم صدور مجوز حرفه ای و گاه نیز با بریده ش��دن جریمه های سنگین از 
سوی فیفا! اما هیچ یک از جریمه های فوق تاکنون باعث نشده آقایان از این 
تجربیات تلخ درس عبرت بگیرند و این داس��تان سال هاست که در فوتبال 
ایران تکرار می شود. شاید چون در نهایت نه پولی از جیب باشگاه ها می رود و 
نه  خرده ای به آنها بابت این قسم بی کفایتی ها گرفته می شود. بی تفاوتی که 
باعث شده یکی از بزرگ ترین حسن های فوتبال)حضور بازیکنان خارجی( 
که ضمن تزریق دانش جدید، حس رقابت را نیز ایجاد می کند به بزرگ ترین 
معضل در فوتبال ایران تبدیل ش��ود، چراکه آقایان بیشترین پول را به پای 
بدترین انتخاب ها می ریزند و هیچ کسی هم نیست که آنها را بابت حیف و میل 

بیت المال مدیریت پرایرادشان پای میز محاکمه بکشاند.

محسن کاوه، سرمربی تیم ملی کش��تی آزاد جوانان اعلام کرد، 
مسابقات قهرمان کشوری جوانان مرحله اول انتخابی تیم ملی 
برای سال 2۰2۳ است، اما ملاک اصلی برای انتخاب تیم نیست. 
کاوه گفت: »تعدادی از بچه هایی را که س��ال گذشته در اختیار 
داش��تیم دیگر ش��رایط س��نی جوانان را ندارند و به بزرگسالان 
رفته اند. چند جوانی هم که در اسپانیا موفق به کسب مدال شدند 
در قهرمان کشوری کشتی نمی گیرند، اما باقی نفرات همه در این 
رقابت ها روی تشک خواهند رفت. رقابت های کشوری مرحله اول 
است، ولی انتخابی اصلی نیست. ملاک اصلی ما جام تختی است. 
علاوه بر آن عملکرد اردویی و حضور در تورنمنت های بین المللی 
هم اهمیت دارد.« وی با اشاره به اینکه زمان برگزاری مسابقات 
کشوری با تغییراتی مواجه شده است، ادامه داد: »ابتدا قرار بود این 
رقابت ها در فاصله کمی با مسابقات قهرمان کشوری بزرگسالان 
به انجام برسد، اما اکثر جوانان قرار است در کشوری بزرگسالان 
هم کشتی بگیرند، به همین دلیل تصمیم گرفتیم رقابت ها یک 
هفته دیرتر و در واقع در فاصله دو هفته بعد از مسابقات کشوری 
بزرگسالان برگزار شود تا کشتی گیرانی که قصد حضور در هر دو 

رقابت را دارند، فرصت ریکاوری داشته باشند.«

 ملاک انتخاب کشتی گیران 
جام تختی است


